Παθητικός Μέλλοντας και Παθητικός Αόριστος β΄

Από τον παθητικό μέλλοντα και τον παθητικό αόριστο πολλών ρημάτων λείπει το -θ- του προσφύματος -θη- και  -θε- και έτσι οι χρόνοι αυτοί σχηματίζονται μόνο με το προσφυμα η ή ε: γραφ-ή-σομαι ( αντί γραφ-θή-σομαι) ἐγράφ-η-ν (αντί ἐγράφ-θη-ν) γραφ-έ-ντων (αντί γραφ-θέ-ντων). Οι χρόνοι αυτοί λέγονται παθητικός μέλλοντας β' και παθητικός αόριστος β'.

Παθητικός μέλλοντας β΄ : κλίνεται ακριβώς όπως ο παθητικός α΄

	Οριστική
	Ευκτική
	Απαρέμφατο
	Μετοχή

	γραφ-ή-σομαι
γραφήσει (-ῃ)
γραφήσεται
γραφησόμεθα
γραφήσεσθε
γραφήσονται
	γραφησοίμην
γραφήσοιο
γραφήσοιτο
γραφησοίμεθα
γραφήσοισθε
γραφήσοιντο
	

γραφήσεσθαι
	γραφησόμενος
γραφησομένη
γραφησόμενον



 Παθητικός αόριστος β΄ :
	Οριστική
	Υποτακτ
	Ευκτική
	Προστακτ
	Απρμφ.
	Μετοχή

	ἐγράφην
ἐγράφης
ἐγράφη
ἐγράφημεν
ἐγράφητε
ἐγράφησαν
	γραφῶ
γραφῇς
γραφῇ
γραφῶμεν
γραφῆτε
γραφῶσι
	γραφείην
γραφείης
γραφείη
γραφείημεν-εῖμεν
γραφείητε-εῖτε
γραφείησαν-εῖεν
	γράφηθι
γραφήτω
__
γράφητε
γραφέντων
γραφῆναι

	γραφῆναι
	
γραφείς
γραφεῖσα
γραφέν





1. Σημείωση: Ο παθητικός αόριστος β΄ κλίνεται ακριβώς όπως ο παθητικός αόριστος α΄, αλλά στο β΄ ενικό πρόσωπο της προστακτικής ο παθητικός αόριστος β΄ λήγει σε -θι.  π.χ.

παθητικός αόριστος α΄
παθητικός αόριστος β΄

(ρ. λύομαι) ἐλύθην →λύθητι
(ρ. γράφομαι) ἐγράφην →γράφηθι
(ρ.πράττομαι) ἐπράχθην →πράχθητι

(ρ. φαίνομαι) ἐφάνην → φάνηθι
(ρ. ἀπάγομαι) ἀπήχθην →ἀπάχθητι
(ρ. ἀναστρέφομαι) ἀνεστράφην →ἀναστράφηθι


2. Προσοχή: Τα ρήματα που έχουν στο θέμα τους -ε-, το τρέπουν σε -α- :
κλέπτομαι → κλαπήσομαι, ἐκλάπην
στρέφομαι → στραφήσομαι, ἐστράφην
τρέφομαι → τραφήσομαι, ἐτράφην
τρέπομαι → τραπήσομαι, ἐτράπην
στέλλομαι → σταλήσομαι, ἐστάλην

3. Εξαιρούνται: Τα σύνθετα του ρ. –λέγομαι. π.χ.: ρ. συλλέγομαι →συνελέγην, ἐκλέγομαι → ἐξελέγην.
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